
 

 

 
ORIVEDEN NUORISOVALTUUSTO  PÖYTÄKIRJA 2/2023 
 

 

AIKA   TO 23.2.2023 klo 16.00 

    

PAIKKA  NUORTEN KAMPUS  

  
ASIALISTA 

 

1. Kokouksen avaus sekä kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

 

2. Kokouksen pöytäkirjantarkastajien valinta sekä sihteerin valinta 

 

3. Kokouksen työjärjestys 

  

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

 

5. Nuvan toimintasuunnitelma 2023 ja talousarvio 4.000€ 

 

6. Kaupungin lautakunta-asiaa 

 

7. Nuvan hallitusasiat 

 

8. Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry ja Nuva ry:n Pirkanmaan  

 

9. Pirkanmaan maakunnallisen nuorisovaltuuston asiat  

 

10. Pirkanmaan hyvinvointialueelle nuorisovaltuuston edustajan valinta 

 

11. Aloite Tampereen kaupunkiseudun kuntien nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmän 

perustamisesta (liite 1) 

 

12. Kouluasiat; parannuksia vaativia asioita mietitään    

 

13. Kaupungin lautakuntien kummivaltuutetut 

 

14. Sertifikaatin haku Nuva ry:ltä 

 

15. Tutustumisretki eduskuntaan 

 



 

 

16. Muut asiat  

 

17. Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta 

 

18. Päätetään kokous 

 

 

OSALLISTUJAT 

Heimo Ida 

Hömmö Hanna 

Katajainen Salla 

Manner Stella 

Mönkäre Lotta 

Nukarinen Eevi – 16.17 paikalle 

Nukarinen Neea – 16.17 paikalle 

Parpola Sävy 

Pulkkinen Samuel – 18.13 asti 

 

Lähteenmäki Petteri 

 

POISSA: 

Järvinen Aava  

Kilpinen Manu  

Koppanen Pihla  

Linjama Aale  

 

1. Kokouksen avaaminen sekä kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Pj:n ehdotus:  Avataan kokous sekä todetaan laillisuus ja päätösvaltaisuus. 

Päätös:  Kokous avattiin klo 16.06.  

 

2. Kokouksen pöytäkirjantarkastajien valinta  

Pj:n ehdotus:  Valitaan kaksi pöytäkirjan tarkastajaa. 

Päätös:          Valittiin Sävy Parpola ja Ida Heimo. 

 

3. Kokouksen työjärjestys 

Pj:n ehdotus:  Hyväksytään kokouksen työjärjestys. 

Päätös:  Hyväksyttiin. 

 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Pj:n ehdotus:  Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja. 

Päätös:                       Hyväksyttiin. (Eevi ja Neea paikalle) 

 

5. Nuvan toimintasuunnitelma 2023 ja talousarvio 4.000€ 

Nuvalla ei vuonna 2023 omaa budjettia, mutta rahaa käytössä 4.000€, 

josta 1.200€ jaettava avustuksina “nuvalta nuorille” 

elämänlaatulautakunnan päätöksen mukaisesti. 



 

 

1. Kokouksessa 1/2023 Nuorisovaltuusto päätti, että nuvan budjetista 

otettaisiin pois ”Nuorilta nuorille”-avustus 1.200€, jolloin nuvan 

budjetiksi jäisi silti kuitenkin 4.000€. Päätettiin, että nuvan hallitus tekee 

ehdotuksen liikuntapäällikkö Roope Marskille ja kaupungin 

elämänlaatulautakunnalle asiasta: 

Nuorilta nuorille avustus     1.200 € 

Tutustuminen eduskuntaan    800 € 

Nuorten tapahtumat x2        2.000 € 

Hupparit                                   100€ 

Kokous ja retkikulut, matkakulut ja muut kulut 

(hyvinvointialue, maakunta, Pirkanmaan nuva, seutukunta yms)   1.100 € 

Yhteensä                                      5.200 € 

 

2. Markkinointi: 

- hupparit uusille nuvalaisille tilataan, 5kpl 

- nuvan instasivujen jatkaminen 

3. Koulutus  

    - Vierailu eduskunnassa  

     - Koitetaan saada some-koulutusta Jenni Koposelta 

4. Tapahtumat 

5. Päätösretki syksyllä 

6. Pirkanmaan nuorisofoorumeihin osallistuminen 

7. Pirkanmaan maakunnallisessa nuorisovaltuustossa vaikuttaminen 

8. Infonurkkaus- yhteiskoululla ja lukiolla  

9. Välipala-automaatin tarvetta ja sen hommaamista yhteiskoulu/lukiolle 

jatketaan vuonna 2023. 

10. Nuorisovaltuusto myönteinen kunta -sertifikaatin haku tehdään kevään 

2023 alkupuolella ja lähetetään nuva ry:lle. 

11. Instaan nuvalaisista esittelyt. Jokainen lähettää Neealle oman 

esittelynsä, jotka laitetaan nuvan instaan. 

Pj:n ehdotus:  Käydään asiat lävitse. 

Päätös:  1. Elämänlaatulautakunta hyväksyi nuvan budjetin esityksen mukaan.  

4. 6.4 digimunajahti. Mukaan ilmoittautuivat apuhommiin ja 

suunnitteluun: Lotta, Neea ja Sävy. Petteri kutsuu henkilöt 

suunnittelemaan asiaa myöhemmin. 

 8. Neea ja Sävy käyvät kuvaamassa ja laittavat whatsapp ryhmään kuvaa 

ja tietoa, jonka jälkeen ideoidaan telineisiin tulevia päivityksiä. 

  

6. Kaupungin lautakunta-asiaa 

Kaupunginvaltuusto: Stella Manner (varalla Hanna Hömmö) 

Elämänlaatulautakunta: Lotta Mönkäre (varalla Hanna Hömmö) 

Lasten ja nuorten lautakunta: Ida Heimo (varalla Lotta Mönkäre) 

Ympäristölautakunta: Ida Heimo (varalla Salla Katajainen) 

Tekninen lautakunta: Salla Katajainen (varalla Pihla Koppanen) 

Pj:n ehdotus    Kommentoidaan keskustelun pohjalta lautakunta- ja valtuustoasioita. 



 

 

Päätös: KV: koirapuistoasia, ehkä voisi olla tulossa vihdoinkin. 

Elämänlaatu: nuvan budjettiesitys hyväksyttiin; 4.000€ + 1.200€ nuoriilta 

nuorille-avustus. 

Lastenjanuorten: maksuton ajokortti lukion ja ammattikoulun 

opiskelijoille ei toteudu. 

 Tekninen: ei nuoria koskevia asioita. 

 Ympäristö: ei nuoria koskevia asioita. 

 

7. Nuvan hallitusasiat 

Hallitus kokoontunut kolme kertaa. Asioina mm. nuvan budjettiasia 

Roope Marskille, sertifigaattihaku, eduskuntaretki, välipala-automaatti. 

Pj:n ehdotus   Käydään lävitse ja saatetaan tiedoksi. 

Päätös:  Hallitus kokoontunut kolmesti nuvan kokouksen jälkeen. Lähettiin 

nuvalaisille muistio hallituksen kokouksista. 

Nuvan hallituksen kokousten muistiot kaikille nuvalaisille whatappiin ja 

sähköpostiin, lisätään tämä sääntöihin.  

 

8. Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry ja Nuva ry:n Pirkanmaan piirihallitus  

Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry on nuorten osallisuuden 

puolestapuhuja. Järjestö toimii Suomen nuorisovaltuustojen ja muiden 

vastaavien nuorten vaikuttajaryhmien edunvalvonta-, palvelu- ja 

yhteistyöjärjestönä. Nuva ry. edistää nuorisovaltuustojen asemaa ja 

parantaa nuorten mahdollisuuksia osallistua ja vaikuttaa. 

 

Kokouksessa 1/2023 ei löytynyt innokasta edustajaa. 

Nuvan piirikummi on Oliver Priimägi, joka vieraili syksyllä nuvan 

kokouksessa. 

Pj:n ehdotus: Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet sekä  

lähetetään pöytäkirja piirihallitukselle.  

Päätös: Lähetetään pöytäkirja piirihallitukselle. Muihin asioihin palataan 

myöhemmin. 

 

PIDETTIIN TAUKO KLO 17.22-17.32 

 

9. Pirkanmaan maakunnallisen nuorisovaltuuston asiat  

Maakunnallisen nuvan toiminta pitäisi alkaa vuonna 2023. 

Maakunnallisen nuvan puheenjohtajaksi on valittu vuoden 2021 lopulla 

Maria Markkula. 

Vuonna 2023 maakunnallisen nuvan edustaja: Lotta Mönkäre ja varalla 

Stella Manner. 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet. 

Päätös:  Maakunnallisesta nuvasta ei ole kuulunut mitään, palataan asiaan 

myöhemmin. 

 

 

 



 

 

10. Pirkanmaan hyvinvointialueelle nuorisovaltuuston edustajan valinta 

Pirkanmaan hyvinvointialue aloittaa toimintansa vuoden 2023 alusta. 

Jokaisesta Pirkanmaan kunnasta (23 kuntaa) pitäisi nimetä edustaja ja 

varaedustaja hyvinvointialueelle 15.1.2023 mennessä Katri Lindbergille. 

Pirkanmaan aluevaltuusto vahvistaa sitten kaikkien nuorisovaltuustojen 

edustajat tammikuussa. 

Vuonna 2023 nuvan edustaja: Lotta Mönkäre ja varalle Stella Manner. 

 

7.2.23 Hyvinvointialue info klo 16-18 teamsilla. Mukana Lotta. 

18.2.23 Hyvinvointialue nuva klo 12 Tampere.  

 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet. 

Päätös:  Lotta kertoi kokouskuulumisia, kokouksessa valittiin puheenjohtajaksi 

Eetu Hukkanen ja varapuheenjohtajaksi Elsa Nisula Valkeakoskelta. 

 

11. Aloite Tampereen kaupunkiseudun kuntien nuorisovaltuustojen 

yhteistyöryhmän perustamisesta (Liite1) 

Tampereen kaupunkiseudun seutuhallitukselta on tullut seuraavaa postia: 

Pyydämme kuntaanne toimittamaan asian käsittelyyn siten, että 

seudulliseen yhteistyöryhmään nimetään nuorisovaltuustonne valitsemat 

kaksi nuorisovaltuutettua, joista toinen olisi etupäässä 

nuorisovaltuustonne puheenjohtaja. 28.2.2023 mennessä ilmoitettava: 

juhani.pohjonen@tampereenseutu.fi 

 Yhteistyöryhmä kokoontuisi 4-5 kertaa vuodessa. 

Pj:n ehdotus Valitaan kaksi edustajaa Tampereen seutukunnan seudulliseen  

yhteistyöryhmään. 

Päätös:  Valittiin edustajiksi Ida ja Salla. 

 

 

12. Kouluasiat; parannuksia vaativia asioita mietitään 

1. penkkien hankkiminen yhteiskoulun välituntialueelle. Asia ollut 

vireillä muutamia vuosia. Myös Koulunuorisotyöntekijä puhunut 

asiasta rehtorille. Ei penkkejä, vaikka oppilaskunnan hallituksen 

ohjaavat opettajat ovat olleet yhteydessä korkeampiin tahoihin. 
Penkithän voisi esim. tehdä oppilastyönä.  

2. lounge-paikka sekä ”eläinpoistot” yhteiskoulun aulassa. Eläimet lähtee 

pois suurremontin aikana joka on luultavasti ensi kesänä. Nuvan 

myöntämän Lounge-paikan rahat ovat sivussa, eli niitä ei ole muuhun 

käytetty.   
3. Yhteiskoulun oppilaskunnalle oma budjetti voisiko olla. Käänteistä 

ollut monia. Viimeiseksi on sovittu, että Petteri on yhteyksissä 

oppilaskunnan ohjaajille asian tiimoilta. 

4. Kehitetään yhteistyötä Tredulle. Ollaan vuoden 2023 alussa 

yhteyksissä Tredun Markus Hannilaan, koska aikaisempi tredun 

ehdotusaika nuvan esittäytymiselle kouluaikana ei valitettavasti 

sopinut. 

mailto:juhani.pohjonen@tampereenseutu.fi


 

 

5. Välipala-automaattiasiaa yhteiskoululle/lukiolle aletaan yhdessä 

oppilaskuntien kanssa selvittämään, kun vuoden 2022 lukion aamupala 

ei toteutunut liian vähäisen kiinnostuksen takia.  
Nuvan hallitus on selvittelyt asiaa ja ollut yhteyksissä Selectalle 

kysellen hintaa automaatille. Tarjous tulikin ja vuokrahinta olisi 

150€/kk. Hanna/Stella käyvät rehtorin juttusilla tarkemmin asiat 

tiimoilta. 

6. Kultavuoren koululle pyritään pitämään kevään 2023 aikana nuvan 

esittelyä. 

Pj:n ehdotus Käydään lävitse ja saatetaan tiedoksi. 

Päätös: 1. Neea kyselee oppilaskunnassa asiaa. 

2.Täytetyt eläimet on poistettu. Aulatilaan on varattu rahaa koulun 

budjettiin nuorten oleskelutilaksi. 

3. Petteri on kysellyt asiaa oppilaskunnan opettajalta. Asiaa katsotaan 

myöhemmin. Budjettiasia on keskustelussa. 

4. kohtaamo tredulla 10.5 klo. 11-12. Petteri, Ida ja Salla menee. 

5. Välipala-asia viety rehtorille tiedoksi, asia mietinnässä koululla. 

6. Lotta ja Pihla käyvät 5-6 lk:lle kertomassa nuvasta Kultavuoren 

koululla. 

 

13. Kaupungin lautakuntien kummivaltuutetut 

Nuvalla on ollut jokaisessa kaupungin lautakunnassa oma 

kummivaltuutettu. Hän toimii nuvaan päin lautakunnan 

luottamushenkilöiden joukosta yhteyshenkilönä, joka toimii samalla 

nuvan lautakunnan edustajan tukena. 

 

Edustajat ovat:  

Lasten ja nuorten lautakunta: Aino Mäkelä (varalla Aulikki Laine)  

Tekninen lautakunta: Anu Kukkonen (varalla Joni Koskinen)  

Ympäristölautakunta: Pekka Tuhkanen (varalla Minna Knuuttila)  

Elämänlaatulautakunta: Jari Järvenpää (varalla Jari Latomäki)  

 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse. 

Päätös:  Käytiin lävitse. Elämänlaatulautakunta valitsi uuden varajäsenen, Jari 

Latomäen. 

 

14. Sertifikaatin haku Nuva ry:ltä 

Nuorisovaltuustomyönteinen kunta -sertifikaatti on tunnustus kunnille, 

jotka edistävät kiitettävällä tavalla kunnan nuorten osallisuutta ja 

nuorisovaltuuston toimintamahdollisuuksia.  

 

Millainen on Nuorisovaltuustomyönteinen kunta? 

Nuorisovaltuustomyönteisessä kunnassa nuorisovaltuuston tila on vakaa 

ja kunta tarjoaa hyvän perustan nuorisovaltuuston toiminnalle. Kunnassa 

on lisäksi nuorisovaltuustotoiminnan vaikuttavuutta tukevia rakenteita, 

joita käytetään ja kehitetään aktiivisesti. Nuorisovaltuusto kokee, että 



 

 

nuvalla on hyvät toimintaedellytykset ja resurssit vaikuttaa ja kuulla 

kunnan muita nuoria.  

 

Vuoden 2022 lopulla nuvan hallitus valmisteli luonnoksen hakua varten. 

Haku tehdään vuoden 2023 alussa; hakuaika helmi-maaliskuun aikana. 

 

Pj:n ehdotus Tehdään hakemus ja lähetetään nuva ry:lle. 

Päätös:  Hakuaika keväällä, nuvan hallitus hoitaa. 

 

15. Tutustumisretki eduskuntaan 

Tutustumisretki eduskuntaan voisi olla mahdollista toukokuun aikana. 

Tuo ajankohta eduskunnassa on varattu koululaisten vierailuille. 

Ryhmävaraukset täytyy täten tehdä koulun kautta.  

Kesällä ei oteta vierailuita vastaan. Syksyn vierailuajat selviävät vasta 

eduskuntavaalien jälkeen. 

Pj:n ehdotus Valitaan muutama mahdollinen vierailuajankohta ja ollaan yhteyksissä 

eduskuntaan, jotta vierailulle päästäisiin toukokuun aikana. 

Päätös:    Tutustumisretki tehdään syksyllä, ajankohtaa selvitetään tarkemmin 

                 eduskuntavaalien jälkeen uudet vierailuajat selviävät eduskuntaan. 

 

16. Muut asiat  

1. On käyty läpi aikaisemmissa kokouksissa artisteja, jotka voisivat olla 

mahdollisesti tulossa yhteiskoulu/lukiolle esiintymään. Artistin pitäisi 

esiintymisen ohella myös kertoa koulukiusaamisen vastaisesta 

teemasta, sillä se on aina ajankohtainen juttu.  

Esiintyjäksi valittiin Kuumaa, jonka keikkamyyjään Petteri on 

yhteyksissä sekä myös koulun rehtoriin. Aikaisintaan huhtikuussa olisi 

esiintyminen, koska artisti ei tee keikkaa tammi-helmikuussa sekä 

maaliskuulla on yo-kirjoitukset. 

Esiintymisajankohta ja sopimus edelleen sopimatta, koska 

keikkamyyjän hintapyyntö ei vastannut aiemmin sovittua pyyntöä. 

2. Kokouksessa 1/2023 nuorisovaltuusto keskusteli nuvan  

kokouspäivästä (Petteri oli asian ajan jäävi ja kokouspaikan 

ulkopuolella). Ida ja Salla lähettivät liikuntapäällikkö Roope Marskille 

nuvan päätöksellä toiveen, että kokouspäivänä säilyisi edelleen 

sunnuntai. Vastaus oli kuitenkin, että nuorisovaltuuston kokoukset on 

pidettävä arkena. Ainoastaan vuoden viimeinen kokous voidaan pitää 

viikonloppuna päätösreissun yhteydessä. 

3. Yhteistyö Jämsän nuorisovaltuuston kanssa. Heiltä tullut pyyntöä. 

4. Kaupungin nettisivujen päivittäminen nuorisovaltuuston osalta. 

 

Pj:n ehdotus   Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet.  

Päätös:      1.Kuumaan kanssa yhteistyö ei tunnu onnistuvan, 

nuva kannattaa uuden artistin etsimistä. Petteri tutkii lisää. 

-Samuel poistui 18.31- 

 



 

 

2. Asia saatettiin tiedoksi. 

3. Hallitus käsittelee. 

4. seuraavassa kokouksessa kuvataan ja päivitetään nettisivuja. 

5. Nuvalle ehdotettu kaupunginvaltuustoon kummia, nuva tekee esityksen 

kaupunginvaltuustoon asiasta. 

6. Kaupunginhallituksen ja kaupunginvaltuuston puheenjohtajat 

haluaisivat tavata viime vuoden tapaan nuvan tullen keskustelemaan 

ajankohtaisista asioista ja uusista ideoista. Petteri laittaa heille viestiä ja 

toivotaan, että yhteinen aika löytyy. 

7. Kaupungin puutarhurilta tullut roskaamisvastaisen teemaan viestiä. 

Jokainen voisi miettiä parannusehdotuksia, miten roskaamista saataisiin 

vähennettyä. 

 

17. Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta 

Pj:n ehdotus:  Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta. 

Päätös:   Seuraava kokous kaupungintalolla ma 3.4.2023 klo 16. 

 

18. Päätetään kokous 

Pj:n ehdotus:  Päätetään kokous. 

Päätös:   Päätettiin klo 18.52. 


